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Förslag till Strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av stadens 
spontanidrottsytor. Remissbrev Dnr KS 2022/583 

Idrottsnämndens Funktionshinderråd önskar härmed framföra våra synpunkter på rubri-
cerade remiss. 

Inledningsvis vill vi understryka att till- och frångänglighet är grundläggande för funktions-
nedsattas möjligheter att ta del av olika aktiviteter i samhället. Detta gäller givetvis alla 
aspekter av tillgänglighet, inte bara fysisk. 

Förvaltningens förslag till rubricerade strategi är daterat 2022 03 31 och presenterades för 
FH-rådet vid en dragning 2022 05 18. I samband med dragningen gavs möjlighet till sponta-
na frågor, men därefter har inte rådets synpunkter efterfrågats. Rådet har därför vid ett 
möte utan företrädare från förvaltningen berett detta yttrande och önskar framföra följan-
de: 

• Målgruppen Personer med funktionsnedsättning omfattar alla från 7 år. Vi anser att 
remissen i alltför liten utsträckning inkluderar vuxna och äldre med funktionsnedsätt-
ning. 

• Samma sak gäller anhöriga med funktionsnedsättning. Dels är föräldrar/barn/syskon 
ofta med som ledsagare, dels önskar de – oavsett behov av hjälp - liksom andra följa 
familjemedlemmars träning. 

• I remissen redovisas nuläget vad gäller spontanidrott, bland annat med statistiska 
sammanställningar vad gäller fördelningen mellan pojkar och flickor. En mindre 
enkätundersökning har gjorts riktad till ungdomar med funktionsnedsättning (inte 
vuxna/äldre). Vid dragningen 22 05 18 efterfrågade rådet resultatet av denna och fick 
till svar att man inte fått in så många svar, men att de svar som inkommit visade på att 
det var viktigt med den fysiska tillgängligheten till anläggningarna. Trots detta saknas 
redovisning av enkäten i remissen.  

• Vi noterar positivt att begreppet tillgänglighet tydligt uppmärksammas. Vi vill i sam-
manhanget understryka att  
- tillgängligheten omfattar såväl att kunna komma till anläggningen som att kunna  
  orientera sig där och att kunna ta del av alla delar i densamma (inkl. omklädnings-
rum,  
  duschar, eventuell cafeteria mm) 
- uppdaterad information om tillgänglighet till och vid olika anläggningar måste vara  
  just tillgänglig 
- även frångängligheten måste vara säkrad 
- i remissen konstateras att personer med funktionsnedsättning kan ha svårare att för- 
  flytta sig till andra stadsdelar och därför behöver spontanidrotta i sitt närområde,  
  varpå detta bör prioriteras i stadsplaneringen.  
  Frågan är hur detta ska kunna följas upp? 



• Rådet uppskattar att man understryker vikten av att lyssna på bl.a. personer med funk-
tionsnedsättning och hoppas bli mer involverade i det vidare arbetet. 

• Att begreppet Universell utformning eller flexibel och multifunktionell användning 
föreslås gälla vid ny- och reinvesteringar ser vi som mycket positivt.  

• I remissen understryks vikten av att ungdomar involveras i planeringsarbetet och bety-
delsen av kvinnliga idrottsförebilder lyfts fram. Vi förstår dock inte varför personer 
med funktionsnedsättning inte skulle vara lika viktiga i dessa sammanhang. 

• Idrottsnämnden har två somrar i rad använt sig av feriearbetande ungdomar som ge-
nomfört observationer om nyttjandet av spontanidrottsytorna. Vi utgår från att man 
även erbjudit ungdomar med funktionsnedsättning denna sysselsättning. Dels för att 
få sommarjobb, dels för att de med säkerhet har ett annat perspektiv på tillgänglighet 
och nyttjande av spontanidrottsytor. 

• Alla boende i LSS-boenden ska i årets budget få ett friskvårdskort, vilket många säkert 
kommer att uppskatta. Samtidigt skapar det en del frågor som till exempel: 
-  hur informeras målgruppen? 
-  är det klargjort att och vilka som kan erhålla ledsagning för idrotts- och motionsverk- 
  samheter? 

• Slutligen önskar rådet, med hänvisning till de ”missar” som ovan beskrivits, åter peka 
på behovet av att begreppet ”Funktionshinderperspektivet” i likhet med ”Barnpers-
pektivet” alltid i stadens utredningar och remisser utgör en egen rubrik. 
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